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Zápisnica 

z IX. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Tvrdošovciach, konaného v zasadacej miestnosti 

Obecného úradu dňa 10.12.2019.  

 

Prítomní 

sú na prezenčnej listine podpísaní, ktorá tvorí súčasť tejto zápisnice a prikladá sa k nej. 

 

Rokovanie 

1. Otvorenie 

Zasadnutie zahájil a viedol Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce, ktorý privítal všetkých  

prítomných. Skonštatoval, že z celkového počtu 12 poslancov je prítomných 10, t.j. OZ je 

uznášaniaschopné. Poslankyňa Gabriela Halászová avizovala, že sa dostaví neskôr, poslanec 

Ing. Kamil Tóth sa z pracovných povinností nemôže zúčastniť rokovania.   

 

Za členov návrhovej komisie navrhol: RNDr. Michala Baru 

                                                              Imricha Mészárosa          

                                                                   

Za overovateľov zápisnice navrhol: doc. Ing. Zoltána Balogha, PhD. 

                                                         Ing. Kristiána Birkusa 

 

Uvedené návrhy poslanci jednotlivo odsúhlasili jednohlasne (10 – za).  

 

Za zapisovateľku určil: Silviu Bračovú. 

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce oboznámil prítomných s programom zasadnutia: 

1. Otvorenie 

2. Kontrola plnenia vlastných uznesení 

3. Návrh - Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky 

4. Návrh VZN č. 3/2019 o vyhlásení záväznej časti ÚPN obce Tvrdošovce 

5. Návrh VZN č. 4/2019 o miestnych daniach na kalendárny rok 2020 

6. Návrh VZN č. 5/2019 o dani z nehnuteľnosti na území obce Tvrdošovce 

7. Návrh VZN č. 6/2019 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné  

    odpady na území obce Tvrdošovce na kalendárny rok 2020 

8. Návrh -  Dodatok č. 1 k VZN  č. 9/2017 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými  

    stavebnými odpadmi na území obce  Tvrdošovce 

9. Návrh VZN č. 7/2019 o financovaní originálnych kompetencií obce na úseku školstva  

    (dodatok č.7)  

10. Návrh VZN č. 8/2019 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej  

      dochádzky v školskom roku 2020/2021 

11. Informácia starostu obce Tvrdošovce 

12. Žiadosti 

13. Rôzne 

14. Diskusia 
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15. Interpelácia 

16. Záver 

 

Poslanci OZ nemali k programovým bodom ani k programu žiadne pripomienky. 

OZ schválilo program IX. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v  Tvrdošovciach jednohlasne 

(10-za). 

 

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce v tejto časti zasadnutia privítal Doc. Ing. arch. Jaroslava 

Copláka, PhD. autorizovaného architekta – spracovateľa Územného plánu obce (ÚPN). 

 

2. Kontrola plnenia vlastných uznesení 

Ing. Éva Tóth, hlavná kontrolórka – Na VIII. zasadnutí OZ dňa 21.11.2019 bolo prijatých 

celkom 40 uznesení, z toho 25 schvaľujúcich. Uznesenie týkajúce sa zámeru odpredaja 

pozemku pre Henricha Benkő nebolo starostom obce podpísané. Ostatné uznesenia sú splnené 

resp. sú v štádiu plnenia. 

OZ bralo na vedomie kontrolu plnenia vlastných uznesení jednohlasne (10-za). 

 

3. Návrh - Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky 

Ing. Éva Tóth, hlavná kontrolórka – Plán kontrolnej činnosti je vypracovaný do 15.02.2020, 

týmto dňom sa totiž končí funkčné obdobie hlavného kontrolóra obce. Plán obsahuje kontrolu   

vybavovania sťažností a petícií za rok 2019 a vypracovanie správy o kontrolnej činnosti za 

rok 2019.  

Na otázky poslanca Ing. Františka Budu, hlavná kontrolórka uviedla, že:  

1. Plán   kontrolnej činnosti na I. polrok 2020  bude  predložený  po voľbách hlavného     

kontrolóra. 

2. Správa  o výsledku  kontrol, o ktorých OZ ešte nebolo informované  bude predložená na 

zasadnutie OZ dňa 6.2.2020 

OZ schválilo Plán  kontrolnej  činnosti  hlavnej kontrolórky jednohlasne  (10-za). 
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4. Návrh VZN č. 3/2019 o vyhlásení záväznej časti ÚPN obce Tvrdošovce 

Doc. Ing. arch. Jaroslav Coplák, PhD., spracovateľ Územného plánu obce (ÚPN) – Podal 

podrobnú informáciu o celkovom priebehu spracovania ÚPN obce, ktoré prebiehalo v rokoch 

2017-2019. Pripomenul dotáciu, ktorú obec získala na vypracovanie ÚPN obce, čo bolo 

veľkým prínosom pri spracovaní. Dodal, že z dvoch konceptov schválilo OZ variant B a na 

základe toho bol potom ÚPN obce vypracovaný do súčasného stavu. V novembri 2019 bol 

Okresným úradom Nitra, Odbor výstavby a bytovej politiky vydané súhlasné stanovisko k 

predloženému návrhu Územného plánu obce Tvrdošovce, čo znamená, že ÚPN obce je 

v poriadku a OZ ho môže schváliť. Ing. Coplák ďalej dodal, že ÚPN obce pozostáva zo 128 

strán, z ktorých je najdôležitejšia III. kapitola – záväzná časť, ktorá má 29 strán. ÚPN obce 

obsahuje aj grafickú časť s 2 základnými výkresmi a s ďalšími výkresmi menšieho rozsahu. 

Pri spracovaní sa snažili o flexibilitu ÚPN obce, v prípade potreby sa však budú môcť spraviť 

zmeny a doplnky k ÚPN, ako to bolo aj v minulosti.  

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce – ÚPN obce je veľmi dobre vypracovaný. Prispeli 

k tomu aj predsedovia jednotlivých komisií so svojimi návrhmi a pripomienkami. 

Poslanec  Ing.  František  Buda – Zaujímal sa, či by sa v prípade podania žiadosti o dotáciu 

mohla uviesť iný smer cyklotrasy v obci, ako je to uvedené v ÚPN obce. Podľa neho by sa 

mala cyklotrasa viesť  na kraji obce a nie cez hlavnú trasu Tvrdošoviec.  

Doc. Ing. arch. Jaroslav Coplák, PhD. – Nebola by to prekážka pri podaní žiadosti. 

Poslanec  Ing.  František  Buda – Poznamenal, že pri zverejnení návrhov VZN na webovej 

stránke obce by bolo vhodné, keby všetky dokumenty, ktoré tvoria súčasť návrhu boli 

zverejnené  spolu s návrhom VZN.  

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú – Textová časť ÚPN obce bola v auguste 2019 

upravená na základe uznesenia OZ a zverejnená na webovej stránke obce. Podobne bola 

v auguste 2019  zverejnená aj výkresová časť k ÚPN obce. 

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce – Smer cyklotrasy mimo obce je problémový z dôvodu 

nevysporiadaných pozemkov, ktoré sa tam nachádzajú. Vo výzvach je podmienené, že musí 

ísť o vysporiadané pozemky. Mohla by sa spraviť analýza na úseky cyklotrasy iným smerom, 

bol by to však veľmi zdĺhavý proces. Ohľadne zverejňovania návrhov VZN dodal, že 

v budúcnosti sa bude orientovať na to, aby boli jednotlivé návrhy prepojené prehľadnejšie.  

Poslanec Michal Bencze – Zaujímal sa, aké má skúsenosti doc. Ing. Coplák ohľadne 

rozšírenia intravilánu obcí.  

Doc. Ing. arch. Jaroslav Coplák, PhD. –  Podľa stanoviska katastrálneho úradu sa to technicky  

nedá rozšíriť, ale možno niekedy v budúcnosti dôjde k centrálnym zmenám. Ak ÚPN obce 

obsahuje výstavbu v intraviláne, môže sa tam stavať, musí to však byť znázornené v ÚPN 

obce. 

OZ v zmysle zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  v znení neskorších zmien a 

doplnkov na svojom zasadnutí prerokovalo materiál „Územný plán obce Tvrdošovce“ a  

schválilo 

a)  Územný plán obce Tvrdošovce, v celom znení, ktorým sa nahrádza v celom rozsahu 

pôvodný územný plán obce Tvrdošovce spracovaný Prof. Michalom Šarafínom schváleným 

uzn. OZ č. B/31/101106  bod 9 zo dňa 10.11.2006 v znení zmien a doplnkov ZaD č.1,2,3 

b) Všeobecne záväzné nariadenie č.3/2019 o vyhlásení záväznej časti Územného plánu obce 

Tvrdošovce jednohlasne (10-za). 
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OZ požiadalo  starostu obce   

a) Zverejniť  VZN   č.3/2019  o   vyhlásení  záväznej  časti  ÚPN  obce  v súlade  so  zákonom 

    č. 50/1976 Zb. – stavebný zákon v znení neskorších predpisov.  

b) Pri   územnom  rozhodovaní  a  vypracovaní  dokumentácií  stavieb  rešpektovať  smernú  a    

    záväznú časť ÚPN obce  jednohlasne (10-za). 

 

OZ bralo na vedomie Stanovisko Okresného úradu Nitra, odbor výstavby a bytovej politiky č. 

OU-NR-OVBP1-2019/051844-002 zo dňa 04.12.2019 k  návrhu Územného plánu 

o preskúmaní podľa § 25 ods. 1 zákona č. 50/1976 o územnom plánovaní a stavebnom 

poriadku jednohlasne (10-za). 

 

5. Návrh VZN č. 4/2019 o miestnych daniach na kalendárny rok 2020 

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú – K zverejneným návrhom VZN Ing. František Buda, 

poslanec OZ zaslal pripomienky, ktoré boli vyhodnotené a zároveň bolo vyhodnotenie zaslané  

poslancom OZ. Pani prednostka ďalej uviedla, že miestne dane zahŕňajú daň za psa. Ročná 

sadzba dane je 3,50 € za jedného psa na kalendárny rok. Takto určená sadzba dane platí za 

každého ďalšieho psa u toho istého daňovníka. Od dane za psa sú oslobodení občania nad 70 

rokov a držitelia preukazu ZŤP. Medzi miestne dane patrí aj daň za užívanie verejného 

priestranstva, daň za ubytovanie vo výške 0,33 € na osobu a prenocovanie, daň za predajné 

automaty (za najviac 10 druhov tovaru  33,19 € a za viac ako 10 druhov tovaru  66,38 €),  daň 

za nevýherné hracie a prístroje (za mechanické nevýherné hracie prístroje 33,19 €/ročne a za 

elektronické hracie prístroje 165,96  €/ročne). Pani prednostka informovala aj o pripomienke 

poslanca Ing. Františka Budu k predkladaným návrhom VZN: „Správca dane ustanovuje, že 

od daní a poplatkov sú oslobodení: 

a) občania s  trvalým pobytom nad 70 rokov (veková hranica sa počíta k 1.januáru 

zdaňovacieho obdobia), 

 

 

 
doc. Ing. 

Balogh 

Zoltán, 

PhD. 

 
Ing. 

Batyka 

Marian 

 
RNDr.  

Bara  

Michal 

 
Bencze 

Michal 

 
Ing. 

Birkus  

Kristián 

 
Ing. 

Borbély 

Róbert 

 
MUDr. 

Borbély 

Zoltán, 

PhD. 

 
Ing. 

Buda 

Franti-

šek 

 
Csanda 

Jozef 

 
Halász-

ová 

Gabriela 

 
Mészá-

ros 

Imrich 

 
Ing. 

Kamil 

Tóth 

za za za za za za za za za  za  

            

            

 

doc. Ing. 
Balogh 

Zoltán, 

PhD. 

 

Ing. 
Batyka 

Marian 

 

RNDr.  
Bara  

Michal 

 

Bencze 
Michal 

 

Ing. 
Birkus  

Kristián 

 

Ing. 
Borbély 

Róbert 

 

MUDr. 
Borbély 

Zoltán, 

PhD. 

 

Ing. 
Buda 

Franti-

šek 

 

Csanda 
Jozef 

 

Halász-
ová 

Gabriela 

 

Mészá-
ros 

Imrich 

 

Ing. 
Kamil 

Tóth 

za za za za za za za za za  za  

            

            

 

doc. Ing. 

Balogh 
Zoltán, 

PhD. 

 

Ing. 

Batyka 
Marian 

 

RNDr.  

Bara  
Michal 

 

Bencze 

Michal 

 

Ing. 

Birkus  
Kristián 

 

Ing. 

Borbély 
Róbert 

 

MUDr. 

Borbély 
Zoltán, 

PhD. 

 

Ing. 

Buda 
Franti-

šek 

 

Csanda 

Jozef 

 

Halász-

ová 
Gabriela 

 

Mészá-

ros 
Imrich 

 

Ing. 

Kamil 
Tóth 

za za za za za za za za za  za  

            

            



5 

 

b) u občana s trvalým pobytom, ktorý je starší ako 62 rokov, (veková hranica sa počíta k 1. 

januáru zdaňovacieho obdobia) je nevidomí, alebo poberá ID obec rozhodnutím zníži  dane a 

poplatky o 25 %.“  

Poslanec Ing. František Buda – Zmyslom jeho pripomienok je, aby odpustenie resp. zníženie 

poplatkov boli v každom VZN ujednotené, aby boli rovnaké parametre pri každom poplatku 

pre fyzické osoby, ktoré majú trvalý pobyt na území obce. Na právnické osoby sa to 

nevzťahuje.  

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce – Poznamenal, že v obci nežijú len občania s trvalým 

pobytom. Okrem toho treba brať do úvahy aj to, aký bude mať dopad na rozpočet zníženie 

dane o 25 %. Preto sa pýtal, či zapracovať do VZN aj trvalý pobyt poplatníka a či znížiť daň 

o 25 %  aj občanom starším ako 62 rokov so ZŤP? 

Poslanec Ing. František Buda  - Áno, pretože treba sprísniť podmienky na odpustenie resp. 

zníženie dane za psa. Navrhuje oslobodenie od dane za psa pre občanov s trvalým pobytom 

nad 70 rokov a znížiť daň o 25 % pre občana nad 62 rokov, je nevidomí a je ZŤP. 

Ing. Éva Tóth, hlavná kontrolórka – Poznamenala, že uvedené návrhy nemôžu byť vo VZN 

pod 1 paragrafom,  ale individuálne, pretože sa jedná a oslobodenie od dane a o zníženie dane. 

Poslanci dlhšie diskutovali o návrhu VZN a dohodli sa, že sa do návrhu VZN zapracujú 

nasledovné návrhy: 

a) od dane za psa sú oslobodení občania s trvalým pobytom nad  70 rokov, 

b) znížiť daň za psa o 25 % všetkým občanom s trvalým pobytom starším ako 62 rokov 

a občanom ZŤP. 

OZ schválilo VZN č. 4/2019 o miestnych daniach na kalendárny rok 2020 s pripomienkami 

(9-za, doc. Ing. Zoltán Balogh, PhD. sa počas hlasovania zdržal mimo zasadacej miestnosti) 

 

6. Návrh VZN č. 5/2019 o dani z nehnuteľnosti na území obce Tvrdošovce 

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú - Návrh obsahuje daň z pozemkov, daň zo stavieb a daň 

z bytov. Od dane z pozemkov sú oslobodené: pozemky, na ktorých sú cintoríny, pozemky 

verejne prístupných parkov, priestorov a športovísk, pozemky užívané školami a školskými 

zariadeniami. Od dane zo stavieb a bytov sú oslobodené stavby na bývanie alebo byty vo 

vlastníctve občanov nad 70 rokov, ak tieto stavby a byty slúžia výhradne na ich bývanie.   

Poslanec Ing. František Buda   - Navrhol doplniť návrh VZN v § 5: Správca dane ustanovuje, 

že od daní a poplatkov sú oslobodení  občania s trvalým pobytom nad  70 rokov (veková hranica 

sa počíta k 1. januáru zdaňovacieho obdobia) a u občana s trvalým pobytom, ktorý je starší ako 

62 rokov, je nevidomí, alebo poberá ID obec rozhodnutím zníži dane a poplatky o 25 %. 

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú – Obec navrhuje doplniť návrh VZN v zmysle zákona 

o miestnych daniach a miestneho poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

nasledovne: „.... ktoré slúžia na ich trvalé bývanie.“ 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Poznamenal, že zníženie tejto dane bude znamenať 

výraznejší úbytok príjmov v rozpočte, ako pri dani za psa. 
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Poslanec MUDr. Zoltán Borbély, PhD. – Považoval za zvláštne, že sa rokuje o všeobecne 

záväzných nariadeniach až po schválení rozpočtu na rok 2020.  

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Keďže zverejnené návrhy VZN a závery z 

prerokovania v komisiách neobsahovali úpravy sadzieb VZN na rok 2020, preto pri 

schvaľovaní rozpočtu sa nepočítalo so znížením príjmov. Preto sa o tom rokuje na dnešnom 

zasadnutí.  

Poslanec Ing. František Buda  - Súhlasil s tým, že zníženie dane a poplatkov o 25 % bude 

znamenať výpadok v rozpočte, ale o rok bude treba zvýšiť všetky dane. 

Poslanec RNDr. Michal Bara – Spomínaných 25 %  znamená o cca. 2000 € menej v rozpočte.  

Z hľadiska celkového rozpočtu to však neznamená až takú veľkú sumu. 

Poslanec Michal Bencze – 25 %-né zníženie bude pozitívum pre dôchodcov. Keď to bude 

znamenať o 2000-3000 € menej v rozpočte, tak s tým súhlasí. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Treba mať na zreteli aj rozpočet obce a udržať 

príjmovú časť. 

Poslanec Ing. Kristián Birkus – Keďže  na  budúci  rok  bude  treba  zvýšiť dane,  tak súhlasí s  

25 %-ným znížením na rok 2020. 

OZ schválilo VZN č. 5/2019 o dani z nehnuteľnosti na území obce Tvrdošovce 

s pripomienkami (8-za, 1-zdržal sa, doc. Ing. Zoltán Balogh, PhD. nebol prítomný počas 

hlasovania.) 

 

7. Návrh VZN č. 6/2019 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné  

odpady na území obce Tvrdošovce na kalendárny rok 2020 

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú - Z hľadiska separovania odpadu patrí naša obec do IV. 

kategórie so 30-40 %-ným separovaním. Z toho dôvodu platíme za odvoz komunálneho 

odpadu správny poplatok 8 €/t a poplatok za uloženie odpadu vo výške 45,41 €/t. Ak 

zostaneme v spomínanej IV. kategórii, tak v roku 2020 budeme platiť namiesto 8 € až 13 €. Aj 

to bol jedným z dôvodov, prečo navrhla Finančná komisia zvýšenie poplatku za komunálny 

odpad pre fyzické osoby na 25,071 € ročne a pre právnické osoby pri 120 litrovej zbernej 

nádobe na 84,86 €, pri 240 litrovej na 169,73 € a pri 1100 litrovej na 777,92 €. Pri drobných 

stavebných odpadoch sa sadzba poplatku ustanovuje na 0,015 €/ kg drobných stavebných 

odpadov bez obsahu škodlivín. Pripomienka poslanca Ing. Františka Budu sa týka Čl. 5: 

„Obec poplatok zníži  o 25% podľa najnižšej sadzby za obdobie, za ktoré poplatník obci 

preukáže na základe podkladov, že sa viac ako 90 dní v zdaňovacom období  nezdržiava alebo 

nezdržiaval na území obce. Podkladmi pre zníženie poplatku je potvrdenie o inom 

prechodnom pobyte poplatníka, ku ktorému sa doloží: Potvrdenie zamestnávateľa, Potvrdenie 

nápravno- výchovného zariadenia o výkone väzby alebo trestu, Potvrdenie o návšteve školy.“  

Pani prednostka v súvislosti s potvrdením o návšteve školy informovala, že na školení  RVC 

v Nitre dostali informáciu, že v zmysle platnej legislatívy „Obec ustanoví vo VZN ako doklad 

preukazujúci status žiaka alebo študenta potvrdenie o návšteve školy, len ak žiak alebo 

študent navštevuje školu so sídlom mimo územia SR. Ak ide o žiaka alebo študenta, ktorý 
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navštevuje školu so sídlom na území SR, na splnenie podmienky na zníženie poplatku alebo 

odpustenie poplatku poskytne poplatník obci údaje v rozsahu meno, priezvisko a rodné číslo 

alebo dátum narodenia žiaka alebo študenta, ktoré sú potrebné na overenie statusu žiaka alebo 

študenta prostredníctvom informačného systému, ku ktorému má obec zriadený prístup.“  

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce – Poznamenal, že v tomto prípade je relevantnejšie 

potvrdenie o ubytovaní, než potvrdenie o návšteve školy.  

 

V tejto časti rokovania sa dostavila na zasadnutie poslankyňa Gabriela Halászová.  

Poslanec RNDr. Michal Bara – Na uznanie 25 % zníženia navrhol predložiť potvrdenie o tom, 

že sa občan zdržiava mimo obce. V opačnom prípade má zaplatiť poplatok v celej výške.  

Poslanec Ing. Marian Batyka – Nakoľko v návrhu VZN sa nespomína separovanie zberu,  

zvýšenie poplatku za komunálny odpad zo 17 € na 25 € môže viesť k vzniku nelegálnych 

skládok. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Aj na občianskom fóre dňa 28.11.2019 bola reč 

o tom, že sa zvýši poplatok za uloženie zmesového komunálneho odpadu pre obce. Ak 

Tvrdošovce zostanú v kategórii so separovaním 30-40 %, v roku 2020 bude poplatok 13 €/t, 

a v roku 2021 až 22 €/t. Preto je potrebné obyvateľov naviesť k tomu, aby ešte viac separovali 

odpad. Samospráva je nútená zvýšiť poplatok za komunálny odpad, ale to ešte stále nepokryje 

celkové náklady. Najprv treba dosiahnuť, aby sa znížilo množstvo zmesového odpadu v 

domácnostiach. Ale všetko nasvedčuje tomu,  že ani tento rok neklesneme pod 1000 t odpadu 

za rok. 

doc. Ing. Zoltán Balogh, PhD. - Treba občanov motivovať k separovaniu, ale zvýšenie 

poplatku nie je motivácia. Skôr sa môže stať to, že ľudia budú dávať všetko do kukanádoby. 

Novela zákona o odpadoch ustanovuje povinnosť vážiť vyzbieraný odpad z kukanádob, ten 

neskôr ukáže, kto naozaj separuje. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – V zmysle zákona budú smetiarske vozidlá vybavené 

vážiacim mechanizmom. Najprv však treba zistiť, koľko odpadu sa vyprodukuje v obci. Preto 

budú v obci od januára 2020 smetné nádoby začipované. Ak sa tento systém rozbehne, potom 

sa nájde aj spôsob, ako ľudí motivovať,  aby separovali. 

Poslanec Ing. Kristián Birkus – Treba dosiahnuť aj zníženie množstva veľkoobjemového 

odpadu, pretože sa pri zbere vyloží veľmi veľa  tejto komodity.   

Na otázku doc. Ing. Zoltána Balogha, PhD. starosta obce uviedol, že ¼ odpadu v obci tvorí 

veľkoobjemový odpad. 

Poslanec Ing. František Buda – Treba zmeniť súčasný zber odpadu, pretože je nespravodlivý 

voči občanom, ktorí separujú. Počas zberu odpadu sa v obci vyzbiera odpad z 500 smetných 

nádob. Na zasadnutí Finančnej komisie, kde bol prítomný aj p. Kristián Zsille zástupca spol. 

ENECOL s.r.o. sa dohodlo, že kukanádoby budú začipované, a len zo začipovaných nádob 

bude odobraný odpad. Ak bude chcieť občan vyložiť viac odpadu, ako sa zmestí do 

kukanádoby, môže si zakúpiť jednorázové igelitové vrece opatrené logom Obec Tvrdošovce 

za 1,00 eur/ks. Najprv treba naviesť občanov na tento nový systém zberu odpadu a potom sa 

prispôsobiť poplatkom, ktoré musíme platiť firme Brantner a štátu, ak nebudeme separovať. 

Zaujímal sa, či tender s firmou Brantner s vysúťaženou cenou nad 80 000 € ostáva v platnosti, 

pretože sa jedná o dvojnásobok predchádzajúcej sumy 40.000 €. Ďalej dodal, že obec už ďalej 

nemôže doplácať za odvoz odpadu, preto treba zvýšiť poplatok. Ak sa 25 € zdá priveľa, môže 

to byť 20 € na osobu na rok, ale nemôže zostať súčasných 17 €. Treba vymáhať aj dlhy od 
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neplatičov za odpad. Čo sa týka trvalého pobytu, považuje to za dôležité, lebo z toho je príjem 

pre obec.  

Poslanec Ing. Marian Batyka – Rozumie navýšeniu poplatku, ale treba upriamiť pozornosť na 

separovanie a naučiť už deti, aby separovali. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Súčasný zberný systém nie je dokonalý, preto chce  

v tom samospráva urobiť zmeny aj prostredníctvom VZN. Treba presvedčiť ľudí, aby 

separovali. Ohľadne neplatičov poznamenal, že obec už začala s vymáhaním nedoplatkov 

formou exekúcií. Čo sa týka vysúťaženej ceny firmy Brantner, je vysoká, ale zmluva je 

uzatvorená len na 1 rok (predchádzajúca zmluva bola uzatvorená na 3 roky a bola uzatvorená 

ešte v roku 2016 s v tom čase platnými cenami a sadzbami) a v auguste 2020 vypíše obec 

nový tender. Pri vyhodnotení súťaže bola jednou z kritérií aj vzdialenosť skládky od obce a z 

účastníkov súťaže bola firma Brantner najbližšie k Tvrdošovciam. 

doc. Ing. Zoltán Balogh, PhD. – Je rozkalkulované, čo obsahuje 25 €? Koľko by sme mali 

reálne platiť na osobu? 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Z rozpočtu vyplýva, že reálne by sa malo platiť 

medzi 25-30 € na osobu. Najprv však treba odvážiť množstvo vyprodukovaného odpadu.  

Poslanec RNDr. Michal Bara – Kým nebude známe, koľko odpadu vyprodukujú občania, ani 

výška poplatku nebude reálna. Treba vychádzať zo súm, ktoré musí obec vyplatiť za odvoz 

a uloženie odpadu. Znížiť túto sumu sa dá jedine separovaním, inej motivácie zatiaľ nie je. 

Kto chce platiť menej, musí separovať. Treba so separovaním oboznámiť už deti, a je to úloha 

hlavne rodičov. 

Poslanec Michal Bencze – Komisia životného prostredia a bytovej politiky navrhuje poplatok 

22 €, keďže dôjde k redukovaniu kukanádob a mnohým robí problém vyplatiť aj 17 €. Pokiaľ 

22 € nebude stačiť, o rok sa môže zvýšiť aj táto suma.  

Poslanec Jozef Csanda - Súhlasil so sumou 22 € s tým, že občania, ktorí budú vynášať odpad 

na nepovolené miesta budú prísne pokutovaní obecnou políciou. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Na otázku poslanca Ing. Kristiána Birkusa uviedol, 

že obec je zo zákona povinná odviesť veľkoobjemový odpad od všetkých obyvateľov, nielen 

od tých, ktorí platia za komunálny odpad.  

Na otázku starostu obce ohľadne navýšenia poplatku za komunálny odpad pre právnické 

osoby, poslanci OZ boli toho názoru, aby poplatok za komunálny odpad pre právnické osoby 

sa zvýšil o sumu v percentách, ako sa to navrhuje u fyzických osôb. To znamená, že sadzba 

poplatku sa ustanovuje nasledovne:  

a) pre fyzické osoby je ustanovená sadzba 0,0601 € za osobu a kalendárny deň, 

b) pre právnické osoby a fyzické osoby – podnikateľov, u ktorých je zavedený množstvový 

zber: 0,027 € za jeden liter komunálnych odpadov pri 120, 240 a 1100 litrovej zbernej nádobe.  

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú –  V návrhu VZN sa navrhujú zapracovať nasledovné 

zmeny: Čl. 5 – Zníženie a odpustenie poplatku: „Obec poplatok zníži o  25 %  podľa  

najnižšej sadzby za obdobie,  za ktoré poplatník obci preukáže na základe podkladov, že sa 

viac ako 90 dní v zdaňovacom období nezdržiava alebo nezdržiaval na území obce. 

Podkladmi pre zníženie poplatku je Potvrdenie o prechodnom pobyte poplatníka, ku ktorému 

sa doloží potvrdenie zamestnávateľa, Potvrdenie o ubytovaní, Potvrdenie o návšteve školy, ak 

študent navštevuje školu so sídlom mimo územia SR, Potvrdenie nápravno-výchovného 

zariadenia o výkone väzby alebo trestu, Potvrdenie zariadenia poskytujúceho služby 

zdravotnej starostlivosti.“ 
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Poslanec Ing. Marian Batyka – Ako to bude  u občanov, ktorí majú trvalý pobyt v obci, ale 

nežijú v obci už viac rokov? 

Poslanec Ing. František Buda – Treba to riešiť osobitným článkom vo VZN. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Navrhol zapracovať do VZN osobitný článok: „Obec 

poplatok odpustí v prípade, ak sa poplatník v obci trvale nezdržiava.“ 

OZ schválilo VZN č. 6/2019 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na území obce Tvrdošovce na kalendárny rok 2020 s pripomienkami  jednohlasne 

(11-za). 

 

8. Návrh -  Dodatok č. 1 k VZN  č. 9/2017 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s 

drobnými stavebnými odpadmi na území obce  Tvrdošovce 

      Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú – Informovala o navrhnutých zmenách vo VZN: Na 

zber zmesového komunálneho odpadu sú určené zberné nádoby vo veľkostiach 120 l,             

240 l alebo 1100 l.  Obec od r. 2020  zabezpečí odvoz komunálneho odpadu nasledovne:  

      a) pre 1-3-člennú domácnosť/rodinu 1 zbernú nádobu s objemom 120 litrov, s frekvenciou           

odvozu raz za dva týždne, 

b) pre 4-6- člennú domácnosť/rodinu  2 zberné nádoby s objemom 120 litrov, s frekvenciou     

odvozu raz za dva týždne, 

c) pre 7 a viac člennú domácnosť/rodinu 3 zberné nádoby s objemom 120 litrov, s frekvenciou 

odvozu raz za dva týždne.  

Zberné nádoby budú označené čipom. V prípade, že ak poplatník vyprodukuje väčšie 

množstvo odpadu a nebude mu postačovať zberná nádoba, môže si zakúpiť jednorázové 60 

litrové igelitové vrece opatrené logom Obce Tvrdošovce za 1,00 €/ks. Tieto vrece budú 

odvážané spolu pri zbere odpadu na základe harmonogramu zvozu.  

Poslanec Ing. Marian Batyka – Zaujímal sa, čo presne znamená vo VZN „životnosť nádoby“? 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Znamená to, že „primerane k svoju opotrebeniu“. 

Súčasné smetné nádoby sa totiž v zime ľahko zlomia a občania od obce dostávajú novú 

smetnú nádobu.  

OZ schválilo Dodatok č. 1 k VZN č. 9/2017 o nakladaní s komunálnymi odpadmi 

a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce Tvrdošovce s pripomienkami jednohlasne 

(11-za). 
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9. Návrh VZN č. 7/2019 o financovaní originálnych kompetencií obce na úseku školstva  

(dodatok č.7)  

      Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú - Pri vypracovaní VZN sa vychádzalo z počtu detí 

navštevujúcich dané výchovno-vzdelávacie zariadenie. Schválené sumy sú mesačne 

poukázané na účet základných škôl. Dotácia na prevádzku cirkevnej MŠ je poukázaná na účet 

Rímskokatolíckej cirkvi, Biskupstvo Nitra a následne sa prevedie na účet MŠ. Materské školy 

a jedáleň MŠ sú zriadené obcou,  nemajú samostatný bankový účet, ich rozpočet sa nachádza 

v 8. programovom bode rozpočtu obce. Dotácia na dieťa, ktoré navštevuje centrum voľného 

času mimo obce ostáva naďalej vo výške 62,70 €.  

OZ schválilo VZN č. 7/2019 o financovaní originálnych kompetencií obce na úseku školstva 

jednohlasne (11-za). 

 

10. Návrh VZN č. 8/2019 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej  

dochádzky v školskom roku 2020/2021 

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú - Po dohode s riaditeľkami ZŠ sa zápis do miestnych 

základných škôl na šk. rok 2020/2021 uskutoční dňa 23.04.2020 v čase od 8.00 – 17.00 hod 

v priestoroch základných škôl.  

OZ schválilo VZN č. 8/2019 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej 

dochádzky v školskom roku 2020/2021 jednohlasne (11-za). 

 

11. Informácie starostu obce  

- Dňa 28.11.2019 sa uskutočnilo v  Obecnom dome Občianske fórum na tému separovanie 

a nakladanie s komunálnym odpadom za účasti Ing. Getlerovej zo spoločnosti RECOBAL 

s.r.o. a p. Bizoňa z firmy Brantner Nové Zámky s.r.o. 

 

- Vzhľadom na vianočné sviatky bude zber komunálneho odpadu prebiehať od 16-19.12.2019 

a  po sviatkoch od 7-10.1.2020, tj. od utorka do piatku. Zber PET fliaš, tetrapakových 

a kovových obalov sa najbližšie uskutoční 3.1.2020. 

 

- Vďaka dotácie z Environmentálneho fondu bol v novembri osadený 44 m vysoký vežový 

vodojem s  kapacitou 500 m3. Projekt je momentálne v  štádiu vyúčtovania. Na 

prevádzkovanie vodojemu bude potrebné so Západoslovenskou vodárenskou spoločnosťou 

uzatvoriť Zmluvu o prevádzkovaní. Predpokladaný termín prevádzky je I. polrok 2020. 

Starosta obce upozornil, že pri kolaudovaní vodojemu bude vykonané natlakovanie 
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vodovodného systému. Z toho dôvodu môže dôjsť k prasknutiu potrubia verejného vodovodu 

v domácnostiach, keďže sa jedná o 30-ročný verejný vodovod.  

 

Poslanec Ing. Kristián Birkus – Zaujímal sa, či boli vykonané kroky v  súvislosti 

s rozmiestnením nádob na separovaný odpad na území obce. Mnohým občanom totiž robí 

problém skladovať vrecia so separovaným odpadom vo svojich domácnostiach. Tiež požiadal 

o umiestnenie smetných nádob na separovaný odpad na území cintorína. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – O rozmiestnení nádob na separovaný odpad treba 

rokovať s organizáciou RECOBAL, pretože po konzultácii a na základe zmluvnej dohody s 

ňou a so spoločnosťou Brantner Nové Zámky je možné určiť, kde sa môžu nádoby na 

separovaný odpad umiestniť. Na  cintoríne sa nachádzajú nádoby na separovaný odpad, lenže 

obyvatelia do nich vložia aj iný druh odpadu a stáva sa, že uložia odpad vedľa nádoby.  

Poslanec RNDr. Michal Bara – Nádoby na separovaný odpad by sa mohli umiestniť pred 

cintorínom na verejnom priestranstve. Zároveň navrhol v zadnej časti cintorína vytvoriť 

miesto na uloženie zeleného odpadu (kvetov, kytíc) z cintorína. 

OZ bralo na vedomie informácie starostu obce jednohlasne (11-za). 

 

12. Žiadosti 

Tomáš Szabó, Rákócziho 27, Tvrdošovce – doplnenie žiadosti 

Menovaný na základe požiadania obecného úradu doplnil svoju žiadosť o odkúpenie pozemku 

so žiadanými údajmi. 

OZ schválilo zámer odpredaja pozemku o výmere 173 m2 pre Tomáša Szabó, Tvrdošovce, 

Rákócziho  27 za predajnú cenu 10,00 eur/m2 jednohlasne (11-za). 

 

Západoslovenská distribučná a.s., Bratislava - vybudovanie novej trafostanice  

V rámci realizácie stavby „Prístavba k Obecnému domu Tvrdošovce“ je potrebné 

vybudovanie novej trafostanice.  

OZ schválilo zámer odpredaja pozemku o výmere 36 m2 pre Západoslovenská distribučná, 

a.s. Bratislava, Čulenova č.6 za predajnú cenu 16,00 eur/m2 jednohlasne (11-za). 
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Benkő Henrich, Kapustova 6A – žiadosť o odkúpenie predzáhradky na ul. Majakovského č.6 

Starosta obce nepodpísal schválené uznesenie o odpredaj predzáhradky pre Henricha Benkő za 

predajnú cenu určenú v zmysle Cenníka pozemkov vo vlastníctve obce Tvrdošovce o odpredaj 

pozemkov z dôvodu, lebo považoval za nespravodlivé, aby bol pozemok odpredaný za 10,00 

€/m2, pričom 2 susedné pozemky sa odpredajú za 0,67 €/m2. Žiadosť Henricha Benkő bola 

podaná po apríli 2013, menovaný totiž nemal informáciu, že pred jeho stavebným pozemkom sa 

nenachádza predzáhradka. Podľa dostupnej katastrálnej mapy tu nie je evidovaná predzáhradka, 

v skutočnosti však  uličná čiara zahŕňa aj predzáhradku. Starosta obce navrhol všetky 3 pozemky 

odpredať za 0,67 €/m2.  

Ing. Éva Tóth, hlavná kontrolórka – Podotkla, že v zmysle Cenníka pozemkov vo vlastníctve 

obce Tvrdošovce o odpredaj pozemkov sa tie pozemky, u ktorých sa požiadalo o odpredaj 

v tomto roku, sa odpredávajú za 10,00 €/m2. V určitých prípadoch sa môže cena pozemku znížiť 

o 60 %, (6,00 €)  resp. 30 % (4,20 €). Obecné zastupiteľstvo však má právo rozhodnúť o cene 

pozemkov. 

OZ schválilo zámer odpredaja pozemku o výmere 36 m2 za predajnú cenu 0,67 €/m2 pre 

Henricha Benkő, Tvrdošovce, Kapustova 6A (10-za, 1 – zdržal sa). 

 

 

OZ schválilo Kúpnu zmluvu na odpredaj nehnuteľnosti o výmere 310 m2 za predajnú cenu 10,00 

eur/m2 pre Štefana Dózsu a manž. Zuzanu, obaja bytom Tvrdošovce, F. Rákócziho 31 (10-za, 

Poslankyňa Gabriela Halászová sa zdržala počas hlasovania mimo zasadacej miestnosti). 

 

 

Poslanec Ing. František Buda pre iné povinnosti odišiel zo zasadnutia OZ.  

 

František Vanya, Nová cesta 32, Tvrdošovce – odkúpenie časti pozemku 

Zuzana Mojzesová, Nová cesta 30, Tvrdošovce -  súhlas s odpredajom časti pozemku 

V roku 2015 bol pre pani Mojzesovú na jej žiadosť schválený odpredaj predzáhradky a časti 

pozemku za rodinným domom. Časť pozemku je však aj vo vlastníctve jej brata p. Vanyu 

a z toho dôvodu nemôže pani Mojzesová odkúpiť túto časť pozemku.  

OZ menilo uznesenie číslo 36/22102014 bod 14 z dôvodu doplnenia kupujúceho Františka 

Vanyu  k odkúpeniu z pôvodnej  E-KN parc.č. 1155/200-Ost.pl. diel 5 jednohlasne (10-za). 
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OZ menilo uznesenie číslo 2/20012015 písm. A bod 12 z dôvodu doplnenia kupujúceho 

Františka Vanyu k odkúpeniu z pôvodnej E-KN parc.č. 1155/200-Ost.pl. diel 5 jednohlasne 

(10-za). 

 

OZ schválilo Dodatok č. 1 ku kúpnej zmluve č. 327/2015, ktorým sa dopĺňa kupujúci 

František Vanya, bytom Tvrdošovce, Nová cesta č.32 na odkúpenie nehnuteľnosti o výmere 

65 m2 v podieli ½ k celku, ktorý diel tvorí súčasť C-KN parc.č. 8585/1-Zast.plochy 

a nádvoria o celkovej výmere 616 m2 jednohlasne (10-za). 

 

FALUN, s.r.o., Petőfiho 9, Tvrdošovce – prenájom nebytových priestoroch 

OZ schválilo prenájom časti nebytového priestoru nachádzajúceho sa na ulici Obchodná č. 3, 

Tvrdošovce o výmere 27,00 m2 pre nájomcu FALUN s.r.o., so sídlom Petőfiho  9, 

Tvrdošovce, v zast. p. Gabriela Krásna na dobu neurčitú. Výška nájomného činí: 24,93 

eur/m2/rok  jednohlasne (10-za). 

 

Ing. Alžbeta Bratová, Lipová 13, Tvrdošovce – prenájom nebytových priestorov 

OZ schválilo  prenájom časti nebytového priestoru na ulici Novozámocká c. 83, Tvrdošovce o 

výmere 27,30 m2 pre nájomcu Ing. Alžbetu Bratovú, bytom Lipová 13, Tvrdošovce na dobu 

neurčitú. Výška nájomného činí: 24,93 eur/m2/rok (9-za, poslanec Michal Bencze sa zdržal 

počas hlasovania mimo zasadacej miestnosti). 
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Sucháň Roman, Palárikovo, P.J. Šafárika 24 – právna analýza 

Poslancom OZ bola elektronickou poštou zaslaná právna analýza vypracovaná Mgr. Ördögh 

Zsoltom vo veci neoprávneného užívania pozemku obcou Tvrdošovce vo vlastníctve Romana 

Sucháňa. Podľa analýzy sú 2 možnosti: uzavrieť s p. Sucháňom Zmluvu o zriadení vecného 

bremena alebo ustúpiť a riešiť to súdnou cestou s tým, že p. Sucháň podá na obec žalobu. 

Obec je ochotná čeliť súdnemu procesu, pretože z kúpno-predajnej zmluvy vyplýva, že p. 

Sucháň si pri jej podpísaní bol vedomí toho, v akom stave kúpil predmetný pozemok, t.j. že sa 

na pozemku nachádza hydrant.  

  OZ  zamietlo  žiadosť  vo  veci návrhu na uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena a na    

  jednorázovú  odplatu  pre  Romana Sucháňa, bytom Palárikovo, P J. Šafárika 24 (9-za, poslanec  

  Michal Bencze sa zdržal počas hlasovania mimo zasadacej miestnosti). 

 

Žiadosť o NFP na energetický audit  

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú – Bola vypísaná výzva na prekladanie žiadostí o NFP 

na rozvoj energetických služieb v obci. Maximálna výška dotácie 10-15 000 € + 5 % 

spoluúčasť.  

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Dotácia by sa použila na zistenie stavu obecných 

budov z hľadiska energetického hospodárstva. 

OZ schválilo podanie Žiadosti o NFP v rámci Operačného programu Kvalita životného 

prostredia:   

- Názov projektu: Rozvoj energetických služieb v obci Tvrdošovce, 

- výšku celkového spolufinancovania projektu zo strany obce Tvrdošovce 5 %   

   z celkových oprávnených výdavkov, 

   - kód výzvy: OPKZP-PO4-SC441-2019-53  (9-za,  poslanec  Michal  Bencze  sa  zdržal  počas  

   hlasovania mimo zasadacej miestnosti). 

 

13. Rôzne 

V tomto bode programu neodzneli žiadne pripomienky. 
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14. Diskusia 

Poslanec RNDr. Michal Bara – Tlmočil požiadavku správkyň obecného múzea ohľadne 

opravy strechy obecného múzea, ktorá zateká. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce  - PVS vie o problematike a podľa svojho časového 

harmonogramu to bude riešiť. 

Poslanec RNDr. Michal Bara – Všetkých pozval na výročnú schôdzu Občianskeho združenia 

PRO TURDUSQUED, ktorá sa uskutoční 15.12.2019 o 17.30 hod v obecnom dome. 

Program: Vyhodnotenie celoročnej činnosti OZ  PRO TURDESQUED a plány v roku 2020, 

Prednáška Attilu Tótha o vývoji tvrdošovskej krajiny od rokov 1700 až dodnes. Koncert 

Attilu László. Vstup je zdarma.  

Poslanec Ing. Marian Batyka – Všetkých pozval na VII. ročník vianočného futbalového 

turnaja Zolik-Kup, ktorý sa usporiada 14.12.2019.  

Poslankyňa Gabriela Halászová – Požiadal poslancov OZ o pomoc pri rozdávaní vareného 

vína počas silvestrovského ohňostroja. 

Poslanec Michal Bencze – Opätovne požiadal o vypracovanie projektovej dokumentácie na 

prístrešok pred kostolom na cintoríne. Zároveň pripomenul vybudovanie urnového hája na 

cintoríne, ktorý je podľa neho čoraz akútnejšie. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Prediskutuje to so správcom cintorína. 

 

15. Záver 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce poďakoval poslancom za dnešnú i celoročnú účasť na 

zasadnutiach OZ a ich príspevky. Všetkým poprial požehnané vianočné sviatky a úspešný 

nový rok. Zároveň všetkých pozval dňa 1.1.2020 o 0:45 na novoročný ohňostroj a zasadnutie 

ukončil. 

 

V Tvrdošovciach 13.12.2019 

 

 

 

 

   Mgr. Judita Veresová                               Ing. Marián Tóth, MBA 

      prednostka OcÚ                                        starosta obce 

 

 

 

 

 

Overovatelia:         doc. Ing. Zoltán Balogh, PhD.           ................................................  

 

 

                               Ing. Kristián Birkus                           ............................................... 

 

 

 

Zapísala: .................................. 

       Silvia Bračová 



16 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


